



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



9TH GLOBAL CONFERENCE OF
YOUNG PARLIAMENTARIANS
HANOI 2023



QUỐC HỘI VIỆT NAM
NATIONAL ASSEMBLY OF VIET NAM

معلومات عامة

المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي

دور الشباب في تسريع وتيرة تحقيق أهداف التنمية المستدامة من خلال التحول الرقمي والابتكار

17-15 أيلول/سبتمبر 2023، هانوي (فيتنام)

معلومات أساسية

اعتمدت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي في العام 2010 قراراً تاريخياً بعنوان مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية وذلك في الجمعية العامة الـ 122 للاتحاد البرلماني الدولي في بانكوك، تايلند. وقد نص القرار على أن تحقيق ديمقراطية مجدية يتطلب المشاركة الكاملة والفعالة للشباب والمنظمات الشبابية في العمليات الديمقراطية على المستويات المحلية والوطنية والإقليمية والدولية. وتلك الروح، أنشأ الاتحاد البرلماني الدولي في العام 2013 منتدى البرلمانيين الشباب، وهو هيئة رسمية ودائمة مكرسة لتعزيز المشاركة الكمية والنوعية للشباب في البرلمانات وفي الاتحاد البرلماني الدولي.

وفي العام 2014، أنشأ الاتحاد البرلماني الدولي آلية المؤتمر العالمي السنوي للمساهمة في: (1) تعزيز دور البرلمانيين الشباب ومشاركة الشباب في الأنشطة البرلمانية؛ (2) تقديم توصيات من وجهة نظر الشباب بشأن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي وجدول أعماله؛ و (3) إقامة الشبكات والتضامن وبناء القدرات وتوسيع مقاربات الشباب للمسائل ذات الاهتمام المشترك.

وتم عقد ثمانية مؤتمرات عالمية حول مواضيع مختلفة، بما فيها: مشاركة الشباب في السياسة والديمقراطية (سويسرا، 2014)؛ الديمقراطية والسلام والازدهار (اليابان، 2015)؛ أهداف التنمية المستدامة (زامبيا، 2016)؛ الإدماج الاقتصادي والاجتماعي والسياسي (كندا، 2017)؛ تعزيز الاستدامة وحماية مصالح الأجيال القادمة (أذربيجان، 2018)؛ تحقيق أهداف التنمية المستدامة وتمكين الشباب من خلال الرعاية



الاجتماعية (باراغواي، 2019)؛ نصح الشباب بعد كوفيد-19 (2021، مؤتمر افتراضي)؛ والاستجابة لتغير المناخ (جمهورية مصر العربية، 2022).

بعد نجاح المؤتمرات السابقة، سيعقد المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب (المؤتمر) للاتحاد البرلماني الدولي في فيتنام تحت عنوان دور الشباب في تسريع وتيرة تحقيق أهداف التنمية المستدامة من خلال التحول الرقمي والابتكار.

التاريخ والمكان

سيعقد المؤتمر في الفترة من 14 إلى 18 أيلول/سبتمبر 2023 في فيتنام.

ستعقد جلسات العمل الرسمية للمؤتمر في المركز الوطني للمؤتمرات (NCC)، هانوي، فيتنام يومي 15 و16 أيلول/سبتمبر 2023.

سيتم الإشارة إلى الأنشطة والفعاليات الأخرى في برنامج المؤتمر.

المشاركة

ستدعى جميع البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي لإرسال وفد من البرلمانيين الشباب (دون سن الـ 45 عاماً) لحضور المؤتمر. كقاعدة، ينبغي ألا يتجاوز عدد البرلمانيين في وفد كل برلمان يضم مجلس واحد أربعة برلمانيين. يمكن للبرلمانات التي تضم مجلسين تسجيل ما يصل إلى ثماني برلمانيين. ان البرلمانات مدعوة لإرسال وفد متوازن بين الرجال والنساء (جندياً)، بما فيهم موظفين برلمانيين اثنين كحد أقصى.

كما يُدعى الأعضاء المنتسبون والمراقبون في الاتحاد البرلماني الدولي الذين يعملون في المسائل المتعلقة بالشباب للمشاركة في المؤتمر، كما تُدعى جمعيات ومنظمات للشباب وبرلمانات دولية وإقليمية مختارة.

تنظيم المداوولات

ووفقاً للممارسات المعتادة للاتحاد البرلماني الدولي، سيكون لجميع المندوبين حقوق متساوية في أخذ الكلمة. ومن أجل ضمان حيوية المناقشات وديناميتها واحترامها قدر الإمكان، سيتم تطبيق القواعد التالية:



- لن ترد قائمة بالمتحدثين حيال أي بند من بنود جدول الأعمال. سيقوم رؤساء جلسات المؤتمر بوضع قائمة بأسماء المتحدثين من بين المشاركين الذين يطلبون أخذ الكلمة في بداية المناقشة في الجلسة. سيقوم رؤساء الجلسات بوضع قائمة بأسماء المتحدثين على أساس الجندر والتنوع الإقليمي.
- يُطلب من المشاركين عدم إلقاء كلمات معدة مسبقاً، وإنما المشاركة بشكل طبيعي في مناقشات حية. مع مراعاة الترتيبات التي قد يتخذها رؤساء الجلسات حسب الظروف، ينبغي ألا تتجاوز المداخلات الشفوية ثلاث دقائق. يمكن للمشاركين أخذ الكلمة عدة مرات عن كل بند، وخاصة للرد على كلمات أخرى.
- ينبغي على المشاركين عدم التحدث بلغة مسيئة تشهيرية أو غير متسامحة أو متحيزة جندياً أو عنصرية أو معادية للأجانب أو تحرض على الكراهية والعنف. ويحق لرؤساء الجلسات الطلب من المتحدث الالتزام بالقواعد عند خروجه عن الموضوع قيد المناقشة أو عندما يسيء للمناقشة باستخدام لغة مسيئة أو تمييزية أو بغیضة. وإذا استمر في ذلك، أو ارتكب مخالفة أخرى، فقد يُجرم المتحدث من حقه في مواصلة التحدث. وقد يقرر الرئيس تعطيل ميكروفون المتحدث.

اللغات والترجمة

ان اللغتان الإنجليزية والفرنسية هما لغتا العمل الرسميتان للاتحاد البرلماني الدولي. ومع ذلك، ستتوفر الترجمة الفورية من وإلى اللغات العربية والإنجليزية والفرنسية والإسبانية.

وستوفر الجمعية الوطنية الفيتنامية (الجهة المضيفة) نظام ترجمة فورية للغات المذكورة. كما سيتم توفير عدد محدود من مقصورات الترجمة الفورية الإضافية للوفود التي تحتاج إلى ترجمة بلغة غير تلك اللغات المدرجة. إذا احتاجوا إلى مقصورة للترجمة الفورية، ينبغي عليهم تقديم طلب للحصول على مقصورة من خلال استكمال القسم ب في استمارة السفر (المرفق 1) وإرساله بالبريد الإلكتروني إلى الجهة المضيفة. وستتحمل الوفود تغطية نفقات إيجار المقصورة وأتعاب المترجمين الفوريين.



ويتم احتساب إيجار مقصورة الترجمة الفورية بالساعة الكاملة. سيتم نشر سعر إيجار المقصورة في الوقت المناسب. وسيتم تخصيص مقصورات الترجمة الفورية على أساس الأولوية بالأسبقية، وينبغي أن يتم التسديد مباشرة إلى مزود الخدمة وبناء على تأكيده.

ستكون اللغتان الإنجليزية أو الفرنسية لغات العمل للأنشطة والفعاليات بخلاف جلسات المؤتمر.

التسجيل

يُطلب من البرلمانات والمنظمات المدعوة إلى المؤتمر تسجيل المشاركين عبر الإنترنت في موعد أقصاه 25 آب/أغسطس 2023 على الرابط الإلكتروني التالي: registration.ipu.org/event/f4003bb9-06fe-4e5c-af7e-e02f31e27791/regProcessStep1.

يرجى أخذ العلم بأنه لن يتم ضمان عمليات التسجيل التي تتم بعد هذا التاريخ.

ومن أجل تسهيل خدمة الاستقبال عند الوصول والمغادرة والترتيبات اللوجستية الأخرى التي يقدمها المضيف، يُطلب من الوفود استكمال استمارة السفر (المرفق 1) والإشارة إلى كل فرد مشارك في الرحلة إلى خليج ها لونج في 17 أيلول/سبتمبر 2023 (يُستكمل في رابط التسجيل الموضح أعلاه).

وإذا وردكم أي سؤال، تجدون أدناه معلومات الاتصال للاتحاد البرلماني الدولي والجهة المضيفة:

الأمانة العامة للجمعية الوطنية في فيتنام	الاتحاد البرلماني الدولي
الجمعية الوطنية الفيتنامية	شومان دو بومييه 5
دوك لاب، مقاطعة با دينه هانوي	1218 لو غراند-ساكونيكس - جنيف
فيتنام	صندوق البريد 330
صندوق البريد: 10.000	سويسرا
فيتنام	البريد الإلكتروني: postbox@ipu.org
البريد الإلكتروني: Gcyp9vn@gmail.com	رقم الهاتف: +41 22 919 41 50
الهاتف: +84 904120305	



تأشيرات الدخول

للدخول إلى فيتنام، ينبغي على جميع مندوبي المؤتمر أن يكون مجوزهم جواز سفر صالحاً لمدة ستة أشهر على الأقل اعتباراً من تاريخ الوصول. قد يتطلب من المندوبين من بعض البلدان أو الأقاليم أيضاً تأشيرة لدخول فيتنام. في ما يلي خيارات التقدم للحصول على تأشيرة دخول فيتنامية:

1. التقدم بطلب للحصول على تأشيرة دخول مباشرة في السفارة أو القنصلية الفيتنامية في موطنك أو بلد إقامتك (قائمة البعثات الدبلوماسية الفيتنامية في الخارج: omw.mofa.gov.vn/en-us/Pages/default.aspx).
2. التقدم بطلب للحصول على تأشيرة دخول من خلال وكالات السفر أو الشركات السياحية التابعة للسفارة أو القنصلية الفيتنامية.
3. التقدم بطلب للحصول على تأشيرة دخول إلكترونية من خلال نظام تأشيرات الدخول الإلكترونية للحكومة الفيتنامية. للقيام بذلك، ينبغي عليك زيارة الموقع الإلكتروني لإدارة الهجرة الفيتنامية على الرابط التالي: evisa.xuatnhapcanh.gov.vn/web/guest/trang-chu-ttdt.
4. التقدم بطلب للحصول على تأشيرة دخول عند نقطة التفتيش الحدودية لدى الوصول إلى فيتنام. للقيام بذلك، يحتاج مقدمو الطلبات إلى إعداد الوثائق اللازمة مثل جواز السفر وصورة جواز السفر واستمارة طلب تأشيرة الدخول والوثائق الأخرى المطلوبة (بما فيها نسخة من خطاب الدعوة الصادر بالمشاركة من قبل المضيف والاتحاد البرلماني الدولي)، واستكمال وتقديم استمارة طلب تأشيرة الدخول مع الوثائق المطلوبة عند نقطة التفتيش الحدودية. قد يختلف وقت المعالجة تبعاً لحالات معينة.

في حالة الحاجة إلى مساعدة إضافية في عملية طلب الحصول على تأشيرة الدخول، يُنصح المندوبون بملء "استمارة التسجيل للحصول على تأشيرة دخول إلى فيتنام" المخصصة من قبل البرلمان المضيف، وإرسالها، مع نسخ عن جوازات سفرهم وتذاكر الطيران، إلى الجمعية الوطنية في فيتنام على البريد الإلكتروني التالي: thuannd@quochoi.vn. تتوفر هذه الوثيقة على الموقع الإلكتروني للمؤتمر:

<https://www.ipu.org/event/ninth-global-conference-young-parliamentarians#event-sub-page-documents>



الإقامة في الفنادق

سيتحمل المندوبون تكاليف سفرهم الجوي وإقامتهم ومعيشتهم. وفي ما يلي الفنادق المخصصة لخدمة المندوبين إلى المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب بأسعار تفضيلية:

صافي السعر بالدولار الأمريكي	النوع	اسم الفندق
127	سرير ملكي	حياة ريجنسي ويست هانوي العنوان: 36 لو ديوك زو، ماي دنه 2، نام تيو ليم، هانوي، فيتنام الموقع الإلكتروني: www.hyatt.com/en-US/hotel/Viet-Nam / hyatt-regency-west-hanoi / hanhr جهات الاتصال: +84 2462701234
137	سرير مزدوج	
144	سرير ملكي ديلوكس مفرد	
156	سرير مزدوج ديلوكس	
208	جناح ريجنسي مفرد	
172	ديلوكس مفرد	فندق جي دبليو ماريوت هانوي العنوان: 8 دو ديوك ديوك، مي تري، نام تيو ليم، هانوي، فيتنام الموقع الإلكتروني: www.marriott.com/event-reservations/reservation-link.mi?id=1689066400053&key=GRP&app=resvlin جهات الاتصال: +84 24 38335588 أو mhrs.hanjw.reservation@marriott.com
197	ديلوكس مزدوج	
245	مفرد تنفيذي	
350	جناح ديلوكس	
392	جناح تنفيذي	
89	ديلوكس مفرد	فندق هانوي دايو العنوان: 360 كيم ما، با دنه، هانوي، فيتنام

95	ديلووكس مزدوج	الموقع الإلكتروني: www.daewoohotel.com جهات الاتصال: +84 24 38315000 أو info@hanoidaewoohotel.com
100	ديلووكس مفرد	فندق جراند بلازا هانوي العنوان: 117 تران دوي هانك، ترنك هوا، جاو جياي، هانوي، فيتنام الموقع الإلكتروني: www.grandplazahanoi.com جهات الاتصال: +84 24 35626999 أو info@grandplazahanoi.com
100	ديلووكس مزدوج	
180	جناح بارلور مفرد	
200	جناح بارلور مزدوج	

1. الأسعار بالدولار الأمريكي للغرفة الواحدة لليلة واحدة (شاملة وجبة الفطور).
2. تشمل الأسعار جميع الضرائب.
3. ينبغي أن يتم الدفع إلى الفندق مباشرة.

ولكي تكونوا مؤهلين للحصول على الأسعار التفضيلية، يُصح المندوبون بإجراء حجوزاتهم الفندقية للمؤتمر عبر الرابط الإلكتروني التالي: form.jotform.com/231767661835466.

نظراً لأن الفنادق تخصص غرفاً محدودة فقط لمندوبي المؤتمر، فسيتم التعامل مع طلبات الحجز على أساس الأولوية بالأسبقية. يوصى المندوبون بحجز أماكن إقامتهم في أقرب وقت ممكن، على الرغم من أن العدد الإجمالي للغرف المتاحة في جميع الفنادق المعينة كافٍ لاستيعاب جميع المشاركين في المؤتمر.

خدمات رحلات الطيران والاستقبال

إنّ المندوبين مسؤولين عن ترتيبات سفرهم الجوي إلى هانوي (فيتنام) وينبغي ان يغطوا جميع التكاليف ذات الصلة.



وعند نقطة الدخول إلى/ الخروج من فيتنام (بما في ذلك مطارات العبور في فيتنام)، سيتم مساعدة المندوبين من خلال تدابير الهجرة وفي عمليات التنقل بين المحطات المحلية والدولية.

وستُنشئ الجهة المضيفة مكاتب استعلامات في مطار نوي باي الدولي (هانوي) والفنادق المعينة بناءً على جداول الرحلات الجوية للوفود المشاركة في المؤتمر.

وسيتم استقبال المندوبين لدى وصولهم إلى مطار نوي باي الدولي (هانوي) من قبل طاقم العمل المضيف وموظفي الاتصال في منطقة استلام الأمتعة. عند المغادرة من مطار نوي باي الدولي (هانوي)، يقوم الموظفون المضيفون ومسؤولو الاتصال بمساعدة المندوبين في صالات المغادرة. ستكون هذه الخدمات متاحة فقط بين 14 و 18 أيلول/سبتمبر 2023.

ولضمان الدخول/ الخروج الميسر لدى الوصول/ المغادرة، وكذلك التنقل بين المطار والفنادق المحددة، ينبغي أن يقدم المندوبون تفاصيل رحلاتهم عن طريق ملء استمارة السفر (المرفق 1) وإعادتها إلى الأمانة العامة في وقت لا يتجاوز 30 آب/أغسطس 2023. يرجى الملاحظة بأنه سيتم توفير النقل فقط للمندوبين المقيمين في الفنادق المحددة المذكورة أعلاه دون أولئك الذين يقيمون في مكان آخر.

النقل المحلي

سيوفر المضيف خدمات النقل البري بين مطار نوي باي الدولي (هانوي) والفنادق المحددة بين 14 و 18 أيلول/سبتمبر 2023.

ويُصح المندوبون الذين يحتاجون إلى وسائل نقل خاصة بالتواصل مع سفاراتهم الخاصة في هانوي أو اتخاذ التدابير الخاصة بهم وتحمل النفقات المترتبة على ذلك.

وسيوفر المضيف وسائل النقل إلى أماكن عقد الفعاليات الرسمية على النحو المحدد في برنامج المؤتمر. وسيتم ترتيب حافلات النقل من الفنادق المحددة إلى المركز الوطني للمؤتمرات (NCC)، كما سيتم توفير الجدول الزمني للحافلات في الفنادق المخصصة.

الغداء



سيتم توفير بوفيه غداء يومي 15 و 16 أيلول/سبتمبر 2023 لجميع المندوبين في المركز الوطني للمؤتمرات (NCC).

حفل الاستقبال والفعاليات

سيُقام حفل الاستقبال الذي يستضيفه رئيس الجمعية الوطنية لفيتنام في فندق جي دبليو ماريوت هانوي في 14 أيلول/سبتمبر 2023 عند الساعة 18:30.

وستعقد ندوة "تعزيز القدرات الرقمية للشباب: حالة فيتنام" في مبنى الجمعية الوطنية في 14 أيلول/سبتمبر 2023 من الساعة 14:00 إلى الساعة 16:30.

وسيتم افتتاح معرض "الابتكار ومنتجات OCOP" في المركز الوطني للمؤتمرات (NCC) في 14 أيلول/سبتمبر 2023 الساعة 17:30.

وسيُقام عرض موسيقي ورقص مباشر في قاعة مسرح المركز الوطني للمؤتمرات (NCC) في 16 أيلول/سبتمبر 2023 الساعة 19:00.

ومن المقرر القيام بزيارة ثقافية على مدى يوم كامل إلى خليج ها لونج في 17 أيلول/سبتمبر 2023. وسيتم توفير مزيد من التفاصيل في الموعد المناسب.

موظف الاتصال

سيتم تعيين موظف اتصال لكل وفد للحفاظ على التواصل الميسر مع الجهة المضيفة.

المعلومات الصحية والطبية

ستتوفر خدمة الإسعافات الأولية في الفنادق والمؤتمر وأماكن الفعاليات الرسمية.

تقع غرفة الإسعافات الأولية في القاعة 186 من الطابق الأول من المركز الوطني للمؤتمرات (NCC) وستفتح من الساعة 09:00 إلى الساعة 18:00 يومي 15 و 16 أيلول/سبتمبر 2023.



الأمن

سيتم اتخاذ جميع التدابير اللازمة لضمان أمن جميع مندوبي المؤتمر وأنشطته. يُطلب من المشاركين ارتداء شارات الهوية الخاصة بهم بشكل واضح في جميع الأوقات خلال الفعاليات الرسمية. ينبغي إبلاغ الجهة المضيفة بجميع الشارات المفقودة في أقرب وقت ممكن.

مكتب المعلومات ومعلومات التسجيل

يرجى من جميع المندوبين التسجيل لدى الأمانة العامة. يقع مكتب المعلومات ومعلومات التسجيل في ردهة المركز الوطني للمؤتمرات (NCC).

قاعة الأمانة العامة

يقع مكتب الأمانة العامة للمؤتمر في القاعة 207A من المركز الوطني للمؤتمرات (NCC) وسيفتح أبوابه يوم 14 أيلول/سبتمبر 2023 من الساعة 8:00 إلى الساعة 21:00.

تسهيلات الإنترنت والطباعة ونسخ الصور

تتوفر تسهيلات الإنترنت اللاسلكي في القاعة العامة للمؤتمر. وتتوفر المعدات المكتبية وخدمات الإنترنت في مراكز أعمال الفنادق وفي مكتب الأمانة العامة. يتحمل المندوبون النفقات الناتجة في مراكز الأعمال بالفنادق.

تتوفر خدمات الطباعة والتصوير مجاناً وبكميات محدودة في المركز الوطني للمؤتمرات (NCC). يوصى المندوبون بشدة بالنظر في الخيارات غير الورقية قبل استخدام هذه الخدمات.

المناخ

ان متوسط أدنى درجة حرارة في هانوي في أيلول/سبتمبر هو 31 درجة مئوية، بمتوسط أعلى خلال النهار يصل إلى 34 درجة مئوية.



أنظمة العملة

ان العملة الوطنية الفيتنامية هي الدونغ (الدونغ الفيتنامي = VND)، واعتباراً من تموز/يوليو 2023، كان سعر الصرف يتقلب بين 23500 دونج فيتنامي و 23600 دونج فيتنامي مقابل 1 دولار أمريكي. بينما تتعامل البنوك الفيتنامية والصرافون بجميع العملات تقريباً، يوصى بإحضار الأوراق النقدية أو الشيكات السياحية بالعملات الرئيسية. وتقبل بطاقات الائتمان الرئيسية (فيزا، ماستر كارد و أميريكان اكسبريس) على نطاق واسع.

الاتصالات

ان رمز البلد الخاص بفيتنام هو +84، والرمز المحلي لمنطقة هانوي هو 024. عند الاتصال برمز البلد، احذف 0 (صفر) وأضف رقم الهاتف: +84 24+ رقم الهاتف. للمكالمات الدولية، استخدم نمط +00 رمز البلد+ رمز المنطقة+ رقم الهاتف.

تتوفر خدمات الهاتف في الفنادق. يمكن الحصول على بطاقات SIM مسبقة الدفع للهاتف المحمول في الفنادق ومتاجر الهواتف الخلوية المحلية (يلزم وجود بطاقة هوية سارية المفعول أو جواز سفر للتفعيل).

التوقيت المحلي

تقع فيتنام في المنطقة الزمنية: توقيت جرينتش + 7.

أرقام هواتف مهمة

أرقام هواتف الطوارئ في فيتنام هي كما يلي:

• الإسعاف: 115

• الشرطة: 113



المرفق 1

المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي

15-17 أيلول/سبتمبر 2023، هانوي (فيتنام)

القسم أ: تفاصيل السفر

يرجى استكمال الاستمارة بشكل كامل وإعادةتها إلى الجهة المضيفة والاتحاد البرلماني الدولي في موعد أقصاه

30 آب/أغسطس 2023 على عناوين البريد الإلكتروني التالية:

postbox@ipu.org - Gcyp9vn@gmail.com

الوفد: .. (البلد/ المنظمة)

أ. معلومات الاتصال

الاسم	الاسم الأوسط	الشهرة	
الهاتف	الفاكس	البريد الإلكتروني	
القسم	المنصب	الانتساب	
العنوان البريدي			
المدينة/ الولاية	الرمز البريدي	البلد	

ب. معلومات المشارك

الاسم (السيد/ السيدة)	المنصب	التاريخ	الوقت	رقم الرحلة	من/ الى
1.	نقطة الدخول				



				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.2	
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.3	
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.4	
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.5	
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.6	
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول	.7	
				الوصول		

				المغادرة		
				نقطة الخروج		
				نقطة الدخول		8.
				الوصول		
				المغادرة		
				نقطة الخروج		

القسم ب: تسجيل مقصورات الترجمة الفورية

الوفد: (البلد/ المنظمة)

معلومات الاتصال

	الشهرة		الاسم الأوسط		الاسم
	البريد الإلكتروني		الفاكس		الهاتف
	الانتساب		المنصب		القسم
					العنوان البريدي
	البلد		الرمز البريدي		المدينة/ الولاية

الساعة:الدقيقة - الساعة:الدقيقة	الموعد	اليوم/الشهر	التاريخ
الساعة:الدقيقة - الساعة:الدقيقة	الموعد	اليوم/الشهر	التاريخ
الساعة:الدقيقة - الساعة:الدقيقة	الموعد	اليوم/الشهر	التاريخ

- ملاحظة: سيتم تخصيص هذه المقصورات على أساس الأولوية بالأسبوعية، وينبغي أن يتم التسديد مباشرة إلى المزود (المركز الوطني للمؤتمرات) (NCC).





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



9TH GLOBAL CONFERENCE OF
YOUNG PARLIAMENTARIANS
HANOI 2023



QUỐC HỘI VIỆT NAM
NATIONAL ASSEMBLY OF VIET NAM

GENERAL INFORMATION

Ninth IPU Global Conference of Young Parliamentarians

The role of youth in accelerating the achievement of the SDGs through digital transformation and innovation

15–17 September 2023, Hanoi (Viet Nam)

BACKGROUND

In 2010, the IPU Member Parliaments adopted a landmark resolution entitled *Youth participation in the democratic process* at the 122nd IPU General Assembly in Bangkok, Thailand. The resolution stated that achieving meaningful democracy required the full and active participation of youth and youth organizations in democratic processes at the local, national, regional, and international levels. In that spirit, in 2013, the IPU established the Forum of Young Parliamentarians, a formal and permanent body dedicated to enhancing the quantitative and qualitative participation of young people in parliaments and in the IPU.

In 2014, the IPU established the annual Global Conference mechanism to contribute to: (i) strengthening the role of young parliamentarians and youth participation in parliamentary activities; (ii) making recommendations from the perspective of young people's views on the activities and agenda of the IPU; and (iii) networking, solidarity and capacity building, broadening young people's approaches to issues of mutual concern.

Eight Global Conferences have taken place on various topics, including: youth participation in politics and democracy (Switzerland, 2014); democracy, peace and prosperity (Japan, 2015); the Sustainable Development Goals (SDGs) (Zambia, 2016); economic, social and political inclusion (Canada, 2017); the promotion of sustainability and the protection of the interests of future generations (Azerbaijan, 2018); achieving the SDGs and empowering youth through social welfare (Paraguay, 2019); post-COVID-19 youth approach (2021, online conference format); and responding to climate change (Egypt, 2022).

Following the success of the previous Conferences, the Ninth IPU Global Conference of Young Parliamentarians (the Conference) will be held in Viet Nam under the theme *The role of youth in accelerating the achievement of the SDGs through digital transformation and innovation*.

DATE AND VENUE

The Conference will take place from 14 to 18 September 2023 in Viet Nam.

Official working sessions of the Conference will be conducted at the National Convention Center (NCC), Hanoi, Viet Nam on 15 and 16 September 2023.

Other activities and events will be indicated in the Conference Programme.

PARTICIPATION

All IPU Member Parliaments will be invited to send a delegation of young MPs (**under 45 years of age**) to attend the Conference. As a rule, the number of MPs in each unicameral parliament's delegation should not exceed four. Bi-cameral parliaments can register up to eight MPs. Parliaments are invited to send a gender-balanced delegation, including a maximum of two parliamentary staff members.

The IPU Associate Members and Observers that work on youth-related matters are also invited to take part in the Conference, as are select international and regional youth associations, organizations, and parliaments.

ORGANIZATION OF PROCEEDINGS

In keeping with standard IPU practice, all delegates will have equal speaking rights. In order to ensure

that the discussions are as vibrant, dynamic and respectful as possible, the following rules will apply:

- There will be no list of speakers on any agenda item. Chairs of Conference sessions will draw a list of speakers from among the participants who request the floor at the beginning of a session's discussion segment. Session Chairs will draw the list of speakers based on gender and regional diversity.
- Participants are asked to not read out prepared statements, but rather to engage naturally in lively discussions. Subject to arrangements that the Chairs of sessions may make depending on the circumstances, oral contributions may not exceed three minutes. Participants may speak several times on each item, particularly to respond to other statements.
- Participants shall not engage in abusive language that is defamatory, intolerant, sexist, racist, xenophobic, or that incites hatred and violence. The Chairs of sessions shall have the prerogative to call a speaker to order when the latter does not keep to the subject under discussion or prejudices the debate by using abusive, discriminatory, or hateful language. If the disturbance continues, or if a further offence is committed, the speaker may be denied the right to continue to speak. The Chair may decide to deactivate the speaker's microphone.

LANGUAGES AND INTERPRETATION

English and French are the official working languages of the IPU. Nonetheless, simultaneous interpretation will be available into and from Arabic, English, French and Spanish.

The Viet Nam National Assembly (the Host) will provide a Simultaneous Interpreting System (SIS) for the said languages. A limited number of additional interpretation booths will be made available for delegations who require interpretation in a language other than those listed. Should they need an interpretation booth, they must make a request for a booth by completing Section B in the Travel Form (Annex 1) and should email it to the Host. The delegations will themselves cover the booth rental costs and the fees of their interpreters.

Interpretation booth rental is charged by the full hour. The booth rental rate will be published in due course. The allocation of interpretation booths will be on a first-come, first-served basis, and payment must be made directly to and upon the service provider's confirmation.

The working languages for the activities and events other than the Conference sessions will be English or French.

REGISTRATION

Parliaments and organizations invited to the Conference are requested to register their participants online no later than 25 August 2023 at the following link: registration.ipu.org/event/f4003bb9-06fe-4e5c-af7e-e02f31e27791/regProcessStep1. Kindly be advised that **registrations made after this date will not be guaranteed**.

In order to facilitate the welcome service upon arrival, departure and other logistical arrangements provided by the Host, delegations are requested to complete the Travel Form (Annex 1) and to indicate for each individual his/her participation in the excursion to Ha Long Bay on 17 September 2023 (to be completed in the registration link provided above).

For any questions, the contact information for the IPU and the Host can be found below:

<p style="text-align: center;">Inter-Parliamentary Union</p> <p>5, Chemin du Pommier 1218 Grand-Saconnex - GENEVA Case postale 330 Switzerland Email: postbox@ipu.org Tel.: +41 22 919 41 50</p>	<p style="text-align: center;">National Secretariat of the Viet Nam National Assembly</p> <p>Viet Nam National Assembly Doc Lap, Ba Dinh District HANOI Viet Nam Case postale: 10.000 Viet Nam Email: Gcyp9vn@gmail.com Tel.: +84 904120305</p>
--	---

VISAS

To enter Viet Nam, all Conference delegates need to have a passport that is valid for at least six months from the date of arrival. Delegates from some countries or territories may also require a visa to enter Viet Nam. The following are the options to apply for a Vietnamese visa:

1. Apply for a visa directly at the Vietnamese Embassy or Consulate in your country of residence or stay (list of Vietnamese Diplomatic Missions abroad: omw.mofa.gov.vn/en-

- [us/Pages/default.aspx](#)).
- Apply for a visa through travel agencies or tour companies that are affiliated with the Vietnamese Embassy or Consulate.
 - Apply for an e-visa through the Vietnamese Government's electronic visa system. To do this, you need to access the website of the Vietnamese Immigration Department at: evisa.xuatnhapcanh.gov.vn/web/guest/trang-chu-ttdt.
 - Apply for a visa at the border checkpoint upon arrival in Viet Nam. To do this, applicants need to prepare the necessary documents such as their passport, passport photo, visa application form, and other required documents (including a copy of the invitation letter co-issued by the Host and the IPU), complete and submit the visa application form together with required documents at the border checkpoint. The processing time may vary depending on specific cases.

In case additional assistance in the visa process is required, delegates are advised to fill out the dedicated "Registration form for visa to Viet Nam" provided by the Host Parliament and to send it along with copies of their passports and flight tickets to the National Assembly of Viet Nam at the following address: thuannd@quochoi.vn. This document is available on the Conference website: <https://www.ipu.org/event/ninth-global-conference-young-parliamentarians#event-sub-page-documents/>.

HOTEL ACCOMMODATION

Delegates will bear the costs of their air travel, accommodation and subsistence. Listed below are the hotels designated to service delegates to the Ninth Global Conference of Young Parliamentarians with preferential rates:

Hotel	Type	Net US\$ rate
Hyatt Regency West Hanoi Address: 36 Le Duc Tho, My Dinh 2, Nam Tu Liem, Hanoi, Viet Nam Website: www.hyatt.com/en-US/hotel/Viet Nam/hyatt-regency-west-hanoi/hanhr Contact: +84 24 6270 1234	King Bed	127
	Twin Bed	137
	King Bed Deluxe Single	144
	Twin Bed Deluxe	156
	Regency Suite Single	208
JW Marriott Hotel Hanoi Address: 8 Do Duc Duc, Me Tri, Nam Tu Liem, Hanoi, Viet Nam Website: www.marriott.com/event-reservations/reservation-link.mi?id=1689066400053&key=GRP&app=resvlink Contact: +84 24 3833 5588 or mhrs.hanjw.reservation@marriott.com	Deluxe Single	172
	Deluxe Twin	197
	Executive Single	245
	Deluxe Suite	350
	Executive Suite	392
Hanoi Daewoo Hotel Address: 360 Kim Ma, Ba Dinh, Hanoi, Viet Nam Website: www.daewoohotel.com/ Contact: +84 24 3831 5000 or info@hanoidaewoohotel.com	Deluxe Single	89
	Deluxe Twin	95
Grand Plaza Hanoi Hotel Address: 117 Tran Duy Hung, Trung Hoa, Cau Giay, Hanoi, Viet Nam Website: www.grandplazahanoi.com/ Contact: +84 24 3562 6999 or info@grandplazahanoi.com	Deluxe Single	100
	Deluxe Twin	100
	Parlor Suite Single	180
	Parlor Suite Twin	200

- The rates are in US\$ per room per night (breakfast included).

2. Rates include all taxes.
3. Payments shall be made directly to the Hotel.

To be eligible for the preferential rates, delegates are advised to make their hotel reservations for the Conference following the link form.jotform.com/231767661835466.

As the hotels assign only limited rooms for Conference delegates, requests for reservations will be processed on a first-come, first-served basis. It is recommended that delegates book their accommodations as early as possible to secure their rooms, although the overall number of rooms available in all designated hotels is sufficient to accommodate all Conference participants.

FLIGHTS AND WELCOME SERVICES

Delegates are responsible for arranging and financing their own air travel to Hanoi (Viet Nam).

At the point of entry to/exit from Viet Nam (including transit airports in Viet Nam), delegates will be assisted through immigration formalities and in transfers between domestic and international terminals.

The Host will set up information counters at Noi Bai International Airport (Hanoi) and the designated hotels based on the flight schedules of the delegations attending the Conference.

Upon arrival at Noi Bai International Airport (Hanoi) delegates will be welcomed by the Host staff and Liaison Officers at the baggage collection area. Upon departure from Noi Bai International Airport (Hanoi) the Host staff and Liaison Officers will assist delegates in the departure lounges. These services will be available only between 14 and 18 September 2023.

To ensure smooth entry/exit upon arrival/departure as well as the transfers between the airport and the designated hotels, it is imperative that delegates provide their flight details by filling in the Travel Form (Annex 1) and returning it to the Secretariat no later than 30 August 2023. Please note that transportation will only be provided to delegates staying in the designated hotels listed above and not to those staying elsewhere.

LOCAL TRANSPORT

The Host will provide ground transfers between Noi Bai International Airport (Hanoi) and the designated hotels between 14 and 18 September 2023.

Delegates who require private transport are recommended to contact their respective Embassy in Hanoi or make their own arrangements and bear the cost.

The Host will provide transportation to the venues of the official events as specified in the programme of the Conference. Shuttle buses will be arranged from the designated hotels to the NCC, and the bus timetable will be made available at the designated hotels.

LUNCH

Buffet lunch will be provided on 15 and 16 September 2023 to all delegates at the NCC.

RECEPTION AND EVENTS

The reception hosted by the President of the National Assembly of Viet Nam will take place at the JW Marriott Hotel Hanoi on 14 September 2023 at 18:30 hours.

The seminar "Strengthening digital capacity for youth: Case of Viet Nam" will take place at the National Assembly Building on 14 September 2023 from 14:00 to 16:30 hours.

The exhibition "Innovation and OCOP Products" will be opened at the National Convention Centre (NCC) on 14 September 2023 at 17:30 hours.

A live musical and dance performance will be held at the NCC theatre hall on 16 September 2023 at 19:00 hours.

A full day cultural visit to Ha Long Bay is scheduled on 17 September 2023.

Further details will be provided in due course.

LIAISON OFFICER

A Liaison Officer will be assigned to each delegation to maintain smooth communication with the Host.

HEALTH AND MEDICAL INFORMATION

First aid service will be available at hotels, the Conference and official event venues.

The First Aid room is located in room 186 on the first floor of the NCC and will be open from 09:00 to 18:00 hours on 15 and 16 September 2023.

SECURITY

All necessary measures will be taken to ensure the security of all Conference delegates and activities. Participants are required to always wear their ID badges visibly during official events. All lost badges must be reported immediately to the Host.

REGISTRATION AND INFORMATION DESK

All delegates are requested to register with the Secretariat. The Registration and Information Desk is located in the lobby of the NCC.

SECRETARIAT ROOM

The Conference Secretariat office is located in room 207A of the NCC and will be open on 14 September 2023, from 08:00 to 21:00 hours.

INTERNET, PRINTING AND PHOTOCOPYING FACILITIES

Wireless internet facilities are available in the conference plenary hall. Office equipment and internet services are available in the hotels' Business Centers and in the Secretariat office. Delegates are responsible for expenses incurred in the hotels' Business Centers.

Printing and photocopying services are available free of charge and subject to a limited quantity at the NCC. Delegates are strongly recommended to consider paperless options before using these services.

CLIMATE

In September, the average minimum temperature in Ha Noi is 31°C, with an average daytime high of 34°C.

CURRENCY

Viet Nam's national currency is the Dong (Viet Nam Dong = VND), and as of July 2023 the exchange rate has been fluctuating between VND 23,500 and VND 23,600 for US\$ 1. While Vietnamese banks and money changers deal in almost all currencies, it is recommended to bring bank notes or traveler's cheques in major currencies. Major credit cards (Visa, Mastercard, and American Express) are widely accepted.

TELECOMMUNICATION

The country code for Viet Nam is +84, and the local area code for Hanoi is 024. When dialing with the country code, omit the 0 (zero) and add the phone number: +84 24 + phone number. For international calls, use the format 00 + country code + area code + phone number.

Telephone services are available in hotels. Pre-paid mobile telephone SIM cards can be obtained in hotels and local cellular shops (valid photo ID or passport are required for activation).

LOCAL TIME

Viet Nam is in the GMT+7 time zone.

IMPORTANT TELEPHONE NUMBERS

In Viet Nam, emergency telephone numbers are as follows:

- Ambulance: 115
- Police: 113

NINTH IPU GLOBAL CONFERENCE OF YOUNG PARLIAMENTARIANS

15–17 September 2023, Hanoi (Viet Nam)

SECTION A: TRAVEL DETAILS

Please complete and return the completed form to the **Host** and **Inter-Parliamentary Union** no later than 30 August 2023 to the following email addresses:
postbox@ipu.org - Gcyp9vn@gmail.com

DELEGATION: (country/organization)

A. Contact Information

First name		Middle name		Last name	
Tel.		Fax		Email	
Department		Position		Affiliation	
Mailing address					
City/State		Postal code		Country	

B. Participant Information

Name (Mr./Ms.)	Position		Date	Time	Flight no.	From/To
1.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				
2.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				
3.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of Exit				
4.		Point of Entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				
5.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				
6.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				
7.		Point of entry				
		Arrival				

		Departure				
		Point of exit				
8.		Point of entry				
		Arrival				
		Departure				
		Point of exit				

SECTION B: INTERPRETATION BOOTHS REGISTRATION

DELEGATION: (country/organization)

Contact information

First name		Middle name		Last name	
Tel.		Fax		Email	
Department		Position		Affiliation	
Mailing address					
City/State		Postal code		Country	

Date	Dd/mm	Time	hh:mm–hh:mm
Date	Dd/mm	Time	hh:mm–hh:mm
Date	Dd/mm	Time	hh:mm–hh:mm

- Note: These booths will be allocated on a first-come, first-served basis, and payment must be made directly to the provider (NCC)